

Title (en)  
LABELLING METHOD.

Title (de)  
ETIKETTIERVERFAHREN.

Title (fr)  
PROCEDE D'ETIQUETAGE.

Publication  
**EP 0446319 A1 19910918 (FR)**

Application  
**EP 90913786 A 19901004**

Priority  
CH 364389 A 19891005

Abstract (en)  
[origin: WO9105322A1] The wording on a label provided on the packaging of a rerecordable recording medium must be able to be altered to suit the contents of new recordings. A separate sheet comprising a plurality of adhesive labels is impractical as the sheet usually cannot be found when the wording on the label needs to be changed. The invention proposes that the spare labels be arranged in a stack (2) with the labels stuck one on top of the other, each label comprising a tab (21, 21a) for peeling it off the stack once the wording on it has become out-of-date. This stack of labels can be stuck directly onto the packaging or be provided as a separate accessory. This labelling method can be adapted for all kinds of uses, such as the labelling of video cassettes (1), of cassettes containing a rerecordable magnetic tape or optical disk, of packagings containing floppy disks, or more generally of any packagings the wording on the label of which needs to be altered periodically or according to the contents.

Abstract (fr)  
Le libellé de l'étiquette disposée sur l'emballage d'un support de données réenregistrables doit pouvoir être modifié afin de correspondre au contenu des données nouvellement enregistrées. Une feuille séparée comportant une pluralité d'étiquettes auto-adhésives n'est pas pratique, dans la mesure où l'on ne sait généralement plus où est cette feuille lorsqu'on désire changer le libellé de l'étiquette. L'invention propose de disposer la réserve d'étiquettes en un lot d'étiquettes (2) encollées les unes sur les autres, chaque étiquette comportant une languette (21, 21a) permettant de la détacher du lot lorsque son libellé est périmé, ce lot d'étiquettes étant fourni directement collé sur l'emballage ou sous forme d'accessoire séparé. Ce procédé d'étiquetage s'adapte à toutes sortes de possibilités, par exemple l'étiquetage de cassettes vidéo-TV (1), de cassettes contenant une bande magnétique ou un disque optique réenregistrable, d'emballage contenant une disquette informatique ou plus généralement tout emballage dont le libellé de l'étiquette est à modifier périodiquement ou selon son contenu.

IPC 1-7  
**G09F 3/02; G09F 3/10; G11B 23/023; G11B 23/40**

IPC 8 full level  
**G09F 3/10** (2006.01); **G11B 23/023** (2006.01); **G11B 23/04** (2006.01); **G11B 23/40** (2006.01); **G09F 3/02** (2006.01)

CPC (source: EP US)  
**G09F 3/10** (2013.01 - EP US); **G11B 23/0233** (2013.01 - EP US); **G11B 23/046** (2013.01 - EP US); **G11B 23/40** (2013.01 - EP US);  
**G09F 2003/0208** (2013.01 - EP US); **G09F 2003/0219** (2013.01 - EP US); **G09F 2003/023** (2013.01 - EP US); **G09F 2003/0264** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)  
See references of WO 9105322A1

Designated contracting state (EPC)  
CH DE FR GB IT LI

DOCDB simple family (publication)  
**WO 9105322 A1 19910418**; AU 6411790 A 19910428; EP 0446319 A1 19910918; JP H03504054 A 19910905; US 5195265 A 19930323

DOCDB simple family (application)  
**CH 9000236 W 19901004**; AU 6411790 A 19901004; EP 90913786 A 19901004; JP 51281990 A 19901004; US 67906591 A 19910529